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R O M Â N I A 

J U D E Ţ U L  S U C E A V A 

C O M U N A   F R Ă T Ă U Ţ I I   N O I 

C O NS I L I U L   L O C A L  
 

 

P R O C E S – V E R B A L 
 

încheiat azi, 28.06.2023, 

în şedinţa ordinară a Consiliului local al comunei Frătăuţii Noi 

 

 Prin Dispozitia primarului comunei, Olari George nr. 122 din 22.06.2023, a fost convocat 

Consiliul Local al Comunei Fratautii Noi in sedinta ordinara pentru data de 28.06.2023, ora 12:00, 

la sediul Primariei Fratautii Noi.  

 Se  face prezenta consilierilor si se constata ca sunt prezenti toti cei 15 consilieri locali in 

functie, sedinta este legal constituita si poate sa-si desfasoare lucrarile. 

 La sedinta mai participă domnul contabil Mircea Guta, domnul consilier Moisuc Iulian-

Cristin si consilierul primarului- domnul Lavric Ion-Cristinel,  iar din partea societatii civile 

participa trei  cetateni.  

 Domnul primar solicita cuvantul si arata ca a retras de pe ordinea de zi proiectul de la 

punctul 5 de pe convocare, deoarece din verificarile facute pentru finalizarea documentatiei 

proiectului, s-a constatat ca terenul solicitat a fi trecut in domeniul public al statului este inregistrat 

in domeniul privat al comunei ca si pasune. 

 Domnul Ungurean Petru-Aurel, presedintele de sedinta ales conform HCL nr. 1/28.01.2021, 

modificată și completată prin HCL nr. 1/28.01.2022,  citeste proiectul ordinii de zi, fara punctul 

mentionat de domnul primar: 

 

 

   1.  Prezentarea spre aprobare a Procesului-verbal al ședintei extraordinare 

de indata a Consiliului local al comunei Frătăuții Noi din data de 14.06.2023; 

Iniţiator- Secretarul general al  comunei – Moisuc Oltea-Rodica; 

   2. Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării drepturilor băneşti 

aferente personalului didactic din cadrul Școlii Nr.1 „Iraclie Porumbescu” 

Frătăuții Noi, care solicită cheltuieli de deplasare pentru luna Mai 2023; 

Iniţiator-Primar- Olari George;  

   3. Proiect de hotărâre privind aprobarea unui sprijin financiar pentru 

Biserica Ortodoxă din localitatea Costișa, a comunei Fratauții noi, județul 

Suceava; Iniţiator-Primar- Olari George;  

   4. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe luna Iunie,  

anul 2023;  

   5. Proiect de hotărâre privind  aprobarea investiției ” Construire teren sport 

40x20m, centrala termica, imprejmuire perimetrala, sistematizare verticala 

amplasament la  scoala gimnaziala ’’SAMUIL ISOPESCU’’din satul 

Costișa, comuna Frătăuții Noi, județul Suceava”; Iniţiator-Primar- Olari 

George;  

   6. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării comunei Frătăuții Noi, 

in calitate de partener,la proiectul „Microbuze electrice pentru elevii din 

Județul Suceava”, care urmează să fie promovat la finanțare în cadrul 
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Investiției I10. Dezvoltarea rețelei de școli verzi și achiziționarea de 

microbuze verzi, Componenta C15 Educaţie, din Planul Național de 

Redresare și Reziliență (PNRR) și a cheltuielilor legate de acesta; Iniţiator-

Primar- Olari George;  

   7. Proiect de hotărâre privind revocarea Hotărârii  nr. 22 din 28.04.2023 

privind atribuirea  denumirilor  strazilor din  Comuna FRĂTĂUȚII NOI, 

judetul SUCEAVA; Iniţiator-Primar- Olari George;  

   8. Proiect de hotărâre privind atribuirea  denumirilor  strazilor din Comuna 

FRĂTĂUȚII NOI, judetul SUCEAVA; Iniţiator-Primar- Olari George;  

  9.  Probleme curente 

   

apoi intreaba daca mai sunt si alte modificari la ordinea de zi. 
 

Nefiind alte modificari  supune votului consiliului local ordinea de zi a sedintei. 

 Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru -15, împotrivă  - 0 , s-au abţinut  - 0, 

astfel incat a fost aprobata ordinea  de zi în forma prezentată.  

  

Doamna Moisuc Oltea-Rodica, secretarul general a comunei, informeaza consiliul despre 

cvorumul necesar adoptarii proiectelor inscrise pe ordinea de zi, . 

 De asemenea mai solicită consilierilor locali sa comunice daca se afla intr-un posibil conflict 

de interese fata de proiectele de pe ordinea de zi. 

 Restul consilierilor nu comunica posibilitatea unui  conflict de interese.  

 Presedintele de sedinta propune sa se inceapa dezbaterea punctelor de pe ordinea de zi. 

  

Se trece  la  primul   punct al ordinii de zi : 

 

 

Prezentarea spre aprobare a Procesului-verbal al ședintei extraordinare de indata a 

Consiliului local al comunei Frătăuții Noi din data de 14.06.2023; Iniţiator- Secretarul 

general al  comunei – Moisuc Oltea-Rodica; 

 

Presedintele sedintei intreaba daca toti consilierii au luat la cunostinta de procesul verbal al 

sedintei si daca au obiectii apoi solicita sa fie votat procesul verbal.  

Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru -15, împotrivă  - 0 , s-au abţinut  - 0. 

         Având in vedere rezultatul votului, procesul-verbal din şedinţa anterioară, a fost aprobat in 

forma prezentata. 

 

  

 

Se trece la al doilea  punct al ordinii de zi : 

 

 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea acordării drepturilor băneşti aferente 

personalului didactic din cadrul Școlii Nr.1 „Iraclie Porumbescu” Frătăuții Noi, care 

solicită cheltuieli de deplasare pentru luna Mai 2023; Iniţiator-Primar-Olari George;  

 

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca este vorba despre 

acelasi proiect care apare aproape luna de luna, comunicand suma care trebuie decontata. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan solicita cuvantul si multumeste unui cadru didactic de la 

scoala Sasca pentru munca depusa cu elevii care au pregatit un program la Monumentul eroilor. 
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 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei. 

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 15, s-au abţinut – 0, impotriva  -0, 

proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 34  

 

 

Se trece  la al treilea  punct al ordinii de zi :   
 

 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea unui sprijin financiar pentru Biserica 

Ortodoxă din localitatea Costișa, a comunei Fratauții noi, județul Suceava; Iniţiator-

Primar-Olari George;  

 

  

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca a primit solicitarea 

de sprijin financiar a preotului parohiei ortodoxe din localitatea Costisa pentru a finaliza lucrari 

incepute anul trecut. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe solicita confirmarea faptului ca se discuta de sumele 

prinse in buget pentru culte. 

 Domnul primar confirma acest lucru. 

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei. 

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 15, s-au abţinut – 0, impotriva  -0, 

proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 35  

 

Se trece  la al patrulea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind rectificarea bugetului local pe luna Iunie; Iniţiator-

Primar-Olari George;  

 

  

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului apoi invita pe domnul contabil 

sa prezinte detaliile rectificarii. 

 Domnul contabil prezinta pe scurt detaliile rectificarii, aratand ca se vor prinde sume pentru 

premierea elevilor precum si faptul ca vor fi bugetate sume din vanzari terenuri pentru o investitie, 

alte sume pentru  fântâna de la monument si sume pentru achizitionarea unui filtru de apa. De 

asemenea mai anunta ca au fost bugetate sume pentru salubrizare si iluminat public, pana se va 

intra cu deschiderile de credit pe trimestrul trei. 

 Domnul consilier Fador Vasile intreaba daca fantana de la monument s-a facut separat de 

proiect. 

 Domnul primar raspunde ca da, pentru ca nu a fost prinsa in proiect. 

 Domnii consilieri solicita detalii tehnice despre construirea acestei fantani, pe care domnul 

primar le ofera. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan intreaba care este scopul acestei fantani. 

 Domnul primar raspunde ca s-a facut pentru irigatii la monument si pentru ceea ce doreste sa 

faca preotul acolo. 

 Domnul consilier Lupoaie solicita informatii despre investitia de la monument aratand ca se 

putea semana gazon din primavara, ca sa nu se mai aduca gazonul astfel. Apoi completeaza ca 

gazonul arata bine. 
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 Domnul primar multumeste. 

 Domnul contabil precizeaza ca lista de investitii are doar trei pozitii noi, restul au fost deja 

aprobate de consiliul local. 

 Discutiile continua pe marginea acestui subiect, cu intrebari despre firma care a realizat 

investitia, termenele contractelor si sumele platite. 

 Domnul primar raspunde ca nu s-a facut receptia finala. 

 Domnul consilier Lupoaie arata ca s-a facut putin acolo, pentru cati bani au fost prinsi. Mai 

intreaba daca se vor mai face imbunatatiri la proiect. 

 Domnul primar il invita dupa sedinta pe domnul consilier, pentru alte lamuriri. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra arata ca lucrarea de la monument este cat o curte si 

sunt foarte multi bani platiti pentru un pic de pavaj, un pic de iarba si doi copaci. Trebuie gandit ca 

facem ceva pentru noi si e foarte mult cu cat se plateste. 

 Domnii consilieri Luchian Vasile si Fador Vasile confirma cele spuse, aratand ca nu se mai 

poate face nimic. 

 Domnul primar invita pe domnii consilieri dupa sedinta pentru a le da detalii, pentru ca nu le 

are cu el. 

 Discutiile continua pe marginea proiectului, domnul contabil aratand ca exista situatii de 

lucrari pentru lucraril subterane si pentru cele de suprafata. 

 Domnul consilier Fador arata ca intrebarile apar pentru ca este o suprafata foarte mica si sunt 

preturi foarte mari. 

 Domnul primar raspunde ca va da detalii dupa sedinta. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra solicita informatii despre despre cand s-a discutat 

despre  fantana si despre achizitia unui filtru pentru apa. 

 Domnul primar ofera informatiile solicitate. 

 Domnul consilier Boghean Gheorghe-Dorel arata ca depre fantana nu s-a discutat. 

 Domnul consilier Lupoaie arata ca este vorba despre comunicare. 

 Domnul viceprimar arata ca totusi fantana nu este folosita, pentru ca s-a udat cu masina de 

pompieri. 

 Domnul primar raspunde ca este o problema cu energia electrica apoi o descrie. 

 Domnii consilieri solicita informati despre sistemul de irigare al gazonului de acolo, 

informatii pe care domnul primar le ofera. 

 Domnul consilier Lupoaie solicita informatii despre investitia reparare trotuare. 

 Domnul contabil explica din nou ca in acea anexa sunt si sumele prinse pentru investitiile in 

derulare sau finalizate deja in anul curent, care au fost deja aprobate de consiliul local. 

 Domnul viceprimar arata ca trebuie facute deja reparatii la aceasta investitie.  

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei. 

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 14, s-au abţinut – 1 (domnul consilier 

Lupoaie Ioan), impotriva  -0, proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 36 

 

Se trece  la al cincilea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind  aprobarea investiției ” Construire teren sport 40X20m, 

centrala termica, imprejmuire perimetrala, sistematizare verticala amplasament la  

scoala gimnaziala ’’SAMUIL ISOPESCU’’din satul Costișa, comuna Frătăuții Noi, 

județul Suceava”; Iniţiator-Primar-Olari George;  
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 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca este vorba despre 

investitia pe care a amintit-o in sedinta trecuta, rolul ei fiind de moderniza si curtea scolii din 

Costisa, scoala a carei modernizare este pe terminate. 

 Domnul consilier Burciu Valentin arata ca nu s-a mai lucrat de saptamana trecuta acolo. 

 Domnul primar explica domnului consilier situatia apoi arata ca s-a luat in calcul gardul 

imprejmuitor, o parcare a profesorilor, crearea unui loc de joaca, cladirea centralei termice s.s.m.d. 

  Mai comunica domnilor consilieri ca a discutat cu doamna ministru a educatiei si a primit 

asigurari ca va primi bani la prima rectificare de guvern. 

 Domnul consilier Lupoaie intreaba daca va fi reabilitat si gardul terenului de sport. 

 Domnul primar raspunde ca este vorba doar despre scoala. 

 Doamna consilier Pascariu Doina-Lacrimioara intreaba de ce nu se face in acelasi proiect si 

gardul de la terenul de fotbal. 

 Domnul viceprimar arata ca este o investitie extraordinara dar intreaba daca sunt fonduri, 

caci se merge pe promisiuni, apoi intreaba pe domnul contabil daca sunt bani pentru investitie. 

 Domnul contabil raspunde ca nu sunt bani dar .... 

 Domnul viceprimar il intrerupe aratand ca se voteaza o promisiune. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe raspunde ca daca ai proiectul aprobat mergi la 

Bucuresi, deschizi usi si cauti bani. Nu vine nimeni sa iti dea bani. 

 Domnul viceprimar arata ca daca se bazeaza pentru investitii doar pe banii din vanzari 

terenuri nu este in regula. 

 Discutiile aluneca pe subiectul construirii sau nu a unei noi cladiri pentru centrala termica., 

precum si despre necesitatea unei magazii de lemne. 

 Domnul consilier Burciu arata ca la scoala noua sunt glafuri de geam care se misca.  

 Domnul primar raspunde ca a fost informat de catre femeia de servici. 

 Domnul consilier Burciu mai intreaba de ce nu se face parcarea profesorilor in exteriorul 

curtii scolii. 

 Domnul primar raspunde ca va fi si acolo parcare. 

 Domnul viceprimar arata ca ar trebui sa fie parcarea afara, din cauza copiilor. 

 Domnul consilier Burciu mai arata ca trebuie taiate cateva ramuri care deja ating acoperisul 

renovat. 

 Domnul primar raspunde ca va lua masuri. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe solicita ca proiectul sa fie pus pe SEAP sa se vada toate 

ofertele, sa fie lasat proiectul o luna pe SEAP, sa fie putina transparenta. 

 Domnul primar raspunde ca o luna e mult, caci incepe anul scolar pana se face proiectul. 

 Domnul viceprimar insista aratand ca macar 2 saptamani sa se tina proiectul, iar nu o zi.  

 Domnul consilier Lupoaie intreaba de ce s-a apelat la bugetul local si nu s-a luat proiectul sa 

se faca prin PNRR daca nu prea sunt bani. 

 Domnul consilier raspunde  ca se va discuta la probleme curente. 

 Domnul consilier Olinici Virgil solicita informatii despre sumele prinse in proiect, informatii 

pe care domnul primar i le ofera. 

 Domnul viceprimar solicita participarea unor consilieri locali in comisia de evaluare a 

ofertelor de pe SEAP, pentru ca el a facut parte din acea comisie si a fost scos. 

 Domnul primar raspunde ca il propune pe el. 

 Domnul viceprimar raspunde ca el a fost deja dar a fost scos. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe îi spunde domnului primar ca nu are dreptul sa faca asta. 

 Domnul consilier Luchian Vasile il propune pe domnul consilier Streanga Gheorghe sa faca 

parte din comisie. 

 Domnul consilier Lupoaie intreaba daca deranjeaza pe cineva daca ar face parte si domnul 

viceprimar din comisie. 
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 Discutiile continua pe marginea modului in care se fac licitatiile pe SEAP, cu firme care vin 

la licitatii cu firme sateliti, pentru a castiga licitatiile. 

 Domnul consilier Fador arata ca trebuie facut cumva sa nu ne mai bazam doar pe bugetul 

local.  

 Domnul primar arata care proiecte sunt prinse prin PNRR. 

 Inainte de a vota proiectul doamna consilier Bucevschi intreaba cum ramane cu cladirea 

propusa spre desfiintare si daca se poate depune un amendament in cazul in care nu se doreste 

desfiintarea ei. 

 Domnuil primar raspunde ca amendamentele se depun in scris. 

 Domnul consilier Burciu Valentin intreaba de ce s-au sistat lucrarile la scoala. 

 Domnul primar explica de ce, aratand ca lucrarile se vor finaliza la timp. 

 Domnul viceprimar solicita sa nu se strice toata cladirea, chiar daca nu se face un 

amendament scris, cai este vorba despre economie, fiind vorba despre o cladire facuta in 2012. 

 Domnul primar trimite consilierilor pe o retea de socializare modelul investitiei, abia primit 

de la proiectant. 

 Domnii consilieri isi exprima parerile referitor la proiect. 

 Domnul viceprimar arata ca nici la monument nu s-a mai tinut cont de proiect. 

 Se solicita supunerea la vot a proiectului. 

 Domnul viceprimar insista sa se clarifice situatia constructiilor existaente. 

 Domnul primar raspunde ca va merge cu proiectantul si daca constructia de acum ce 

adaposteste centrala poate fi folosita ca magazie, nu-si au rostul doua magazii de lemne.  

 Domnul consilier Luchian solicita sa se scoata punctul cu desfiintarea cladirii. 

 Domnul consilier Streanga arata ca trebuie aprobat proiectul si apoi se discuta cu 

proiectantul ce se poate face. 

 Domnul viceprimar aproba cele spuse punctand ca nu trebuie mers direct pe demolare. 

 Domnul consilier Luchian Vasile arata ca se voteaza cu rezerva corpului doi (pastrarea lui-

n.r.). 

 Doamna secretar confirma ca se consemneaza in procesul verbal, dar este un amendament 

doar verbal. 

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei. 

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 13, s-au abţinut – 2 (domnii consilieri 

Bucevschi Alexandra si Hutan Gheorghe), impotriva  -0, proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 

37.  
 Domnul consilier Luchian Vasile solicita sa se voteze ca domnii consilieri Babalean Mihai si 

Streanga Gheorghe sa faca parte din comisia de evaluare a ofertelor pentru proiect. 

 Cu 15 voturi pentru a fost aprobata participarea celor doi consilieri in comisia de evaluare a 

ofertelor pentru proiectul de la punctul curent. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe arata ca a solicitat date despre proiectul de la 

monument, pe care nu le-a primit nici in prezent. 

 

Se trece  la al șaselea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea participării comunei Frătăuții Noi, in calitate 

de partener,la proiectul „Microbuze electrice pentru elevii din Județul Suceava”, care 

urmează să fie promovat la finanțare în cadrul Investiției I10. Dezvoltarea rețelei de 

școli verzi și achiziționarea de microbuze verzi, Componenta C15 Educaţie, din Planul 

Național de Redresare și Reziliență (PNRR) și a cheltuielilor legate de acesta; Iniţiator-

Primar-Olari George;  

 



7 

 

 

  

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca este o investitie 

care marcheaza tranzitia spre verde, directiva a Uniunii Europene. Mai subliniaza ca este un 

parteneriat cu Consiliul judetean. 

 Doamna consilier Pascariu Doina-Lacrimioara intreaba daca va fi si o statie de incarcare 

pentru microbuz. 

 Domnul primar raspunde ca va fi, dar sunt pe etape. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra arata ca a fost un proiect cu o statie de incarcare. 

 Domnul consilier Luchian Vasile intreaba pe domnul primar daca a fost contactat de 

Consiliul Judetean pentru acest proiect. 

 Domnul primar raspunde afirmativ, aratand ca microbuzul nu va veni intr-o luna. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan arata ca este incantat de proiect dar nu a mai vazut un alt 

proiect prin PNRR.  

 Domnul primar citeste din lista de sinteza de la rectificarea bugetului proiectele derulate prin 

PNRR. 

 Domnii consilieri solicita informatii suplimentare despre colaborarea dintre primarie si 

Consiliul Judetean. 

 Domnul primar ofera aceste informatii. 

 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei. 

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 15, s-au abţinut – 0, impotriva  -0, 

proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 38  

 

Se trece  la al șaptelea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind revocarea Hotărârii  nr. 22 din 28.04.2023 privind 

atribuirea  denumirilor  strazilor din  Comuna FRĂTĂUȚII NOI, judetul SUCEAVA; 

Iniţiator-Primar-Olari George;  

 

  

 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca in urma exercitarii 

controlului de legalitate de catre Institutia Prefectului judetului Suceava, s-a constatat ca acest 

proiect a fost votat de doua ori in cadrul aceleiasi sedinet, lucru interzis de lege, astfel ca se cere 

revocarea acestei hotarari, apoi citeste fragmentul care descrie situatia evocata in adresa 

prefecturii, care se afla si in fata domnilor consilieri. 

 Domnul viceprimar arata ca, atunci, sedinta a continuat si s-a venit cu amendament verbal, 

iar acum amendamentul s-a facut scris. 

 Domnul primar îi atrage atentia ca este vorba de punctul urmator. 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei. 

 Nefiind alte întrebări se supune la vot proiectul 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 15, s-au abţinut – 0, impotriva  -0, 

proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 39  

 

Se trece  la al optulea punct al ordinii de zi :  

 

Proiect de hotărâre  privind atribuirea  denumirilor  strazilor din Comuna 

FRĂTĂUȚII NOI, judetul SUCEAVA; Iniţiator-Primar-Olari George;  
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 Primarul comunei prezintă referatul de aprobare al proiectului aratand ca proiectul propus 

reflecta avizul primit de la Comisia de atribuire denumirii strazi din cadrul prefecturii. 

De asemena mai arata ca s-a depus un amendament scris la acest proiect, citindu-l. Apoi da 

cuvantul domnului viceprimar Babalean Mihai, initiatorul amendamentului, pentru a-l motiva. 

 Domnul viceprimar arata ca este acelasi amendament pe care l-a propus data trecuta, prin 

care se scot cele doua strazi unde nu s-au inteles cetatenii asupra denumirii lor, urmand ca ulterior 

sa fie chemati acesti cetateni si sa voteze in privinta denumirii strazilor, descriind pe scurt 

procedura de vot, asa cum o vede el. Subliniaza ca cetatenii vor hotarii, in acest fel singuri, ce 

denumire vor avea strazile, pentru ca s-au creat animozitati si nu se doreste implicarea consiliului 

local in acestea. 

 Mai arata ca pe viitor toate amendamentele se vor face in scris, pentru a nu mai aparea astfel 

de situatii. Mai arata ca amendamentul a fost votat o data dar fiind amendament verbal nu a fost in 

regula. 

 Un cetatean care asista la lucrarile sedintei solicita ca pentru aceste strazi sa nu se pune 

numele familiei lui (ca exemplu-n.r.). 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan arata ca sunt deja astfel de denumiri aprobate de catre 

consiliul local si nu i se pare crect acum sa se excluda. 

 Discutiile degenereaza intre doi cetateni ai comunei care asista la lucrarile sedintei, astfel ca 

presedintele de sedinta invita pe unul din ei sa paraseasca sala de sedinta daca nu-si modifica 

comportamentul. 

 Cetateanul interpelat raspunde ca nu va parasi sala daca nu pleaca si cel care l-a provocat. 

 Domnul viceprimar arata ca se va stabili la vot asta . 

 Discutiile continua pe marginea apartenentei sau neapartenentei la aceste strazi. 

 Domnul primar solicita cetatenilor sa continue discutia pe hol, apoi propune sa se voteze 

amendamentul. 

 Presedintele de sedinta supune la vot amendamentul propus de domnul viceprimar, prin care 

denumirea a doua strazi sa nu fie aprobata in sedinta de fata si sa fie reluata procedura de avizare a 

denumirii lor, in urma consultarii locuitorilor celor doua strazi. 

 Doamna consilier Pascariu Doina-Lacrimioara, care parasise sala de sedinte cu cateva clipe 

inainte reintra in sala. 

 Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 14, s-au abţinut – 1(domnul consilier 

Streanga Gheorghe), impotriva  -0, astfel ca amendamentul propus de domnul viceprimar Babalean 

Mihai a fost aprobat. 

 Preşedintele comisiei   de specialitate,  prezintă avizul comisiei. 

 Nefiind alte interpelari se supune la vot proiectul 

  Din totalul de 15 consilieri prezenţi, au votat pentru 14, s-au abţinut – 1 (domnul consilier 

Streanga Gheorghe), impotriva  -0, proiectul devenind astfel Hotărârea nr. 40  

 

 

Se trece  la al noualea punct al ordinii de zi :  

 

 

Probleme curente.   

 

  

 Domnul primar solicita cuvantul si prezinta consiliului local mai multe probleme, dupa cum 

urmeaza: 

 1, Arata ca, in urma sesizarii unor consilieri locali, a contactat apele române si a fost 

impreuna cu domnul director sa vada situatia din zona unde sunt probleme. 
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 2. S-a inceput proiectarea pentru scenariul doi la iluminat, aratand ca domnul viceprimar a 

verificat toata comuna si unde exista retea se va pune iluminat cu led-  719 lampi led. 

 Doamna consilier Bucevschi Alexandra intreaba daca se vede economia fiind schimbate deja 

o parte din aceste lampi. 

 Domnul contabil raspunde ca va putea da cifre spre sfarsitul anului. 

 Domnul viceprimar arata ca nu are cum sa nu se vada pentru ca a gasit becuri puse de 400 

watti, echivalentul a 20 de lampi cu led. 

 3. Domnul primar mai arata ca in problema cainilor vagabonzi a avut discutii cu primarul din 

Horodnic si pe viitor vor trebui sa se uneasca mai multe localitati pentru a rezolva aceasta 

problema. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe propune sa se prinda un proiect prin GAL si sa se 

prinda sume pentru construirea unui padoc pentru caini. 

 Doamna consilier Pascariu Doina-Lacrimioara arata ca in Horodnic de Jos un particular a 

achizitionat deja un teren si cat de repede se va infiinta un centru pentru cainii vagabonzi. 

 Domnull viceprimar raspunde ca mai sunt astfel de firme, a primit o oferta de la o firma din 

Vaslui. 

 Domnul consilier Streanga propune sa se discute la prima sedinta pe GAL. 

 Domnul primar raspuinde ca si-a notat/ 

 Doamna consilier Pascariu intreaba pe domnul viceprimar ce valoare avea oferta din Vaslui  

 Domnul viceprimar raspunde ca nu erau preturi. 

 Discutiile continua pe tema faptului ca acesti caini sunt adusi pe raza localitatii din masini 

care nu sunt din zona. 

 Domnul consilier Olinici Virgil intreaba cand se repara cele doua drumuri despre care s-a 

mai discutat, ca trece vara, numind zonele. 

 Domnul consilier Boghean mai numeste o zona. 

 Domnul primar realizeaza ca se vorbeste de intrarile de pe drumuri secundare la drumurile 

judetene modernizate. 

 Domnul consilier Luchian Vasile arata ca si la intrarea in Costisa trebuie largita intrarea. 

 Domnul consilier Olinici mai arata ca este si in zona domnului contabil un drum ce trebuie 

reparat. 

 Discutiile continua pe marginea faptului ca betonul face sau nu priza cu asfaltul. 

 Domnul primar raspunde ca se vor lua masuri apoi mai arata s-a discutat despre proiectele cu 

campurile fotovoltaice si arata ca a identificat o zona  in apropierea unui transformator dar a 

constatat ca tot terenul din acea zona a fost vandut. 

 Domnul consilier Luchian Vasile intreaba daca nu s-ar putea face in zona unde dorea domnul 

Streanga sa faca. 

 Domnul primar raspunde ca e bine si acolo apoi arata ca este in lucru un proiect pentru un 

centru de zi pentru batrani si maiine se va merge la Iasi pentru a avea discutii in acest sens. 

 Mai arata ca s-a mai discutat despre un proiect derulat prin PNRR de extindere a scolii 

centru, aratand ca domnul director ar vrea si o gradinita noua la scoala centru si la Sasca si o 

reabilitare a scolii pentru a deveni cu emisii zero, prezentand detalii depre ce se doreste sa se 

infaptuiasca.  

 De asemenea comunica faptul ca s-a carat pamant in fata primariei pentru a se finaliza 

spatiul verde si mai arata  ca, referitor la lucrarea de la dispensar, vrea sa propuna consiliului sa  fie 

angajat un expert care sa faca o expertiza sa se vada ce lucrari s-au facut, ca sa nu fie nici o 

suspiciune referitoar la ce s-a lucrat acolo. 

 Domnul consilier Lupoaie Ioan arata ca este o idee buna. 

 Domnii consilieri isi exprima punctul de vedere cu privire la propunerea domnului primar. 
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 Domnul consilier Lupoaie multumeste domnului primar pentru implicarea in problema cu 

apa Sucevei, din zona sa apoi arata ca la podul din centrul comunei este o zona in amonte care 

trebuie decolmatata. 

 Domnul viceprimar solicita detalii despre zona unde se afla colmatarea. 

 Domnul consilier Lupoaie detaliaza descrierea zonei la care se refera. 

 Domnul consilier Hutan Gheorghe arata ca gardul scolii din Capreni a ramas nefacut. 

 Domnul primar raspunde ca a prins un proiect de reabilitare a acelei scoli si se va face si 

gardul.  

 Domnul consilier Hutan mai arata ca a sesizat si in sedinta trecuta ca este mizerie la intrarea 

in comuna. 

 Domnul viceprimar îi explica domnului consilier ca s-a intervenit acolo dar din cauze 

independente betonul turnat se macina si apare situatia semnalata. 

 Doamna consilier Pascariu Doina-Lacrimioara solicita sa se caute preturi pentru a se putea 

interveni asupra cainilor vagabonzi. 

 Domnul primar raspunde ca se va interesa maine viceprimarul comunei. 

 Domnul viceprimar confirma ca va cauta oferte. 

 Domnul consilier Lupoaie arata ca sunt peste tot si vulpi nu numai caini si trebuie gasita o 

rezolvare. 

 Domnul consilier Streanga Gheorghe intreaba de ce nu s-a carat pamant cu utilajele proprii. 

Bani nu sunt iar utilajele primariei stau si se platesc masini straine. 

 Domnul primar raspunde ca se va face un necesar cu ce piese sunt necesare pentru utilaje. 

 Domnul consilier Streanga arata ca sunt utilaje functionale la tractor cu care se putea aduce 

pamantul. Mai solicita domnului contabil sa calculeze cu cat s-a platit masinilor straine sa aduca 

pamant. 

 Domnul viceprimar îi da dreptate domnului consilier, aratand ca se puteau repara utilajele 

proprii cu cat s-a platit. 

 Domnul consilier Fador Vasile intreaba cat a costat o masina de balastru adusa de firma 

Cheza. 

 Domnul viceprimar raspunde ca in jur de 1000 lei, dar nu stie exact. 

 Doamna consilier Pascariu Doina raspunde ca in jur de 800 lei. 

 Se fac calcule pentru a se vedea cati bani s-au platit. 

 Domnul consilier Lupoaie solicita sa nu se aminteasca nume de firme pentru ca se face 

reclama gratuita. 

 Domnul consilier Fador raspunde ca se stie ce firma face lucrari in comuna si ar fi in regula 

daca s-ar cara doar pentru sat, dar se fac diverse transporturi cu pamant de la iaz. 

 Domnul consilier Burciu Valentin arata ca pana luni seara erau excavate echivalentul a 20 de 

masini de la iaz, de pe o suprafata de 800 mp. 

 Domnul primar il intreaba pe domnul viceprimar cate masini cu pamant au fost aduse la 

primarie. 

 Domnul viceprimar raspunde ca au fost aduse 15 masini. 

 Domnul consilier Boghean Gheorghe-Dorel solicita cuvantul si arata ca la sedinta trecuta a 

solicitat sa fie rezolvata problema rachitilor ce cresc pe marginea unui drum. 

 Domnul primar il intreaba pe domnul viceprimar daca s-au anuntat persoanele care detin 

rachitile, sa le toaleteze. 

 Domnul viceprimar raspunde ca este o singura persoana care trebuie sa taie din rachiti. 

 Domnul consilier Boghean arata ca trebuie sa faca curat firma care a reabilitat drumul, mai 

ales ca trebuie taluzat si un sant acolo. 

 Domnul primar solicit sa fie anuntati toti cetatenii in zonele unde sunt astfel de probleme. 

 Domnul consilier Boghean mai arata ca trebuie continuat un sant pentru ca apa pluviala nu se 

scurge dintr-o anumita zona. Mai arata ca sunt crapate dalele betonate la drumul reabilitat din 

zona. 
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 Domnul viceprimar Babalean arata ca acolo este o problema si cu capetele de pod fiind toate 

mai jos decat nivelul fundului santului si sta apa acolo si se creaza conditii insalubre. 

 Domnul primar raspunde ca va verifica si se vor lua masuri. 

 Domnul consilier Luchian Vasile arata ca impreuna cu ceilalti doi consilieri din Costisa au 

facut un miniproiect, de a se amenaja o zona sub forma de părculeț si ar trebui si acolo 4-5 masini 

de pmant. 

 Domnul viceprimar arata ca s-a dus pamant si la intrarea din Bilca si mai trebuie si acolo.  

 

 Nemaifiind alte inscrieri la cuvant presedintele de sedinta mulţumeşte pentru participare şi 

declară închise lucrările şedinţei. 

 Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

 

 

 

                        Preşedinte de şedinţă,    

                                                                                                                                                            

                   UNGUREAN Petru-Aurel 

                                                            Contrasemnează, 

                                                           Secretar general al comunei, 

 

 

                                                             MOISUC Oltea-Rodica 


